
BİR YILDIR GERİLİYOR
Böylelikle Mart 2021’den itibaren oy 
kaybetmeye başlayan AK Parti’nin 
Şubat 2022’de de kaybı devam etti. 
CHP’nin oy oranı ise Şubat 2022’de 
yüzde 28,8’e geldi.
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ENFLASYON
TSUNAMİSİ!

AKP’nin oy oranı  
yüzde 30’a geriledi

Yeni yüzyıl doğuyor,  umutlar yeşeriyor
4 Mart 2022Sayı: 4

CUMA

Şubatta tüketici fiyatları (TÜFE), aylık bazda yüzde Şubatta tüketici fiyatları (TÜFE), aylık bazda yüzde 
4,81 artarken yıllık bazda yüzde 54,44 oldu. 4,81 artarken yıllık bazda yüzde 54,44 oldu. 
Üretici Fiyatları (ÜFE) ise 27 yılın zirvesine çıkarak Üretici Fiyatları (ÜFE) ise 27 yılın zirvesine çıkarak 
yıllık yüzde 105,01’e ulaştı.yıllık yüzde 105,01’e ulaştı.
CHP Sözcüsü Faik Öztrak: ÜFE ile TÜFE arasında CHP Sözcüsü Faik Öztrak: ÜFE ile TÜFE arasında 
böyle bir farkı daha önce hiç yaşamadık. böyle bir farkı daha önce hiç yaşamadık. 
Üreticiden, tüketiciye doğru korkunç bir enflasyon Üreticiden, tüketiciye doğru korkunç bir enflasyon 
tsunamisi geliyor” dedi.tsunamisi geliyor” dedi.
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AKARYAKIT döviz kuru gibi 
günlük olarak değişmeye 
başladı. Önceki gece yapı-
lan zamların üzerinden 24 
saat geçmeden akaryakıt 
ürünlerine büyük bir zam 
daha geldi.

Akaryakıta 
gelen zamlarla 
benzin ise 18 
TL, motorin de 
19 TL’yi aştı

MOTORİNE yapılan 1 lira 51 
kuruşluk zamma 1,33 TL’lik 
yeni zam yapıldı. Benzinde 
ise  88 kuruşun üzerine 53 
kuruş daha zam geldi. Zam-
larla benzin 18,10 kuruş, 
motorin ise 19 lirayı aştı

Merkez 
sağda Çiller
hazırlığı

Eski Başbakan ve DYP lideri Tansu Çiller’in siyasete 
döneceği ileri sürüldü. Habertürk gazetesi yazarı Mu-
harrem Sarıkaya, son dönemde merkez sağ kadrolar-
da bir hareketlilik olduğunu belirterek, “Büyük Türki-
ye Partisi’nde Çiller hazırlığı var” bilgisini paylaştı. 

Ateşkes umudu
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ALİ BABACAN 

‘Barışçıl çözümler
kadınlarda!’

DEVA Partisi Genel Başkanı Ali 
Babacan, çatışma çözümlerinde 
kadınların sürecin parçası olduğu 
örneklerin, daha çok başarıyla so-
nuçlandığını söyledi.

Rusya ile Ukrayna 
arasındaki ikinci 
tur müzakerelerde 
Rus heyetinin 
başkanı Medens-
kiy, Gündemimiz 
ateşkes” dedi

S8

S7

İMAMOĞLU UYARDI

‘Kanal İstanbul 
büyük tehdit’

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu Ka-
bataş-Mecidiyeköy – Mahmutbey 
metrosunun ikinci etabı olan Ka-
bataş kesiminde rayların birbirine 
bağlanması için düzenlenen tören-
de konuştu. İmamoğlu Kanal İs-
tanbul için “Büyük tehdit” ifadesini 
kullandı.

İstanbul Büyükşehir 
Belediye Başkanı 
Ekrem İmamoğlu

TÜRKİYE’NİN ÇEKİMSERLİĞİ

Çıray’dan Gökçek’e 
suç duyurusu
İYİ Parti İzmir Milletvekili Aytun 
Çıray, “Batum’u, Musul’u, Ha-
lep’i, Rakka’yı, Süleymaniye’yi ve 
Kerkük’ü Lozan’da satanlara lanet 
olsun. Bu toprakları yabancılara 
peşkeş çekenlerin mezarları ateşle 
dolsun inşaallah” paylaşımını ya-
pan eski Ankara Büyükşehir Bele-
diye Başkanı Melih Gökçek hakkın-
da suç duyurusunda bulundu.

KAYSERİ

Halkın parası böyle 
heba ediliyor

AKP’li Kayseri Büyükşehir Beledi-
yesi Kocasinan ilçesinde bir arsayı 
semt pazarı yapmak için asfaltla 
kapladı. Arsa sahibi belediye hak-
kında açtığı davayı kazanınca bele-
diye 3 bin 500 metre alana döktü-
ğü asfaltı sökmek zorunda kaldı.

DÜŞÜŞ SÜRDÜ
Aksoy Araştırma’nın yürüttüğü 
Türkiye Monitörü araştırması-
na göre, AKP’nin oy oranındaki 
şubat ayında da düşüş devam 
ederek, yüzde 30,3’e geriledi.

Rusya ile Ukrayna arasında 
başlayan müzakerelerin ikin-
ci turu dün Belarus-Polonya 
sınırında yapıldı. Rusya Heyet 
Başkanı Vladimir Medinskiy, 
müzakerelerin ikinci turunda 
ateşkesin gündeme geldiği-
ni söyledi. Ukraynalı heyetin 
bölgeye varması için güvenlik 
koridoru sağlandı.

Rus oligark Roman Abramovich 
19 yıldır sahibi olduğu Chelsea 
Futbol Kulübü’nü satışa çıkardı. 
Satıştan beklenen yaklaşık 1.5 
milyar doları Ukrayna’daki savaş 
mağdurlarına yardım etmek için 
bağışlayacağını duyurdu

Abramovich 
Chelsea’yi 
Ukrayna’ya 
bağışladı!
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Benzin ve motorin

BAKANLIĞIN 
KAYGISI SAĞLIK 
DEĞIL EKONOMI

HAREMLIK SELAMLIK 
UYGULANAN OKUL 

GEZISI MECLISTE

Türk Tabipleri 
Birliği (TTB), Sağlık 
Bakanlığı’nın 
koronavirüs 
pandemisine 
yönelik önlemlerin 
gevşetilmesine yönelik 
kararına tepki 
gösterdi.

CHP Ankara Milletvekili 
Gamze Taşcıer, Ankara 
Mamak İlçe Milli 
Eğitim Müdürlüğü ve 
Mamak Belediyesi’nce 
düzenlenen okul 
gezisine kız ve erkek 
öğrencilerin ayrı ayrı 
götürülmesi kararını 
TBMM gündemine 
getirdi. Taşcıer, 
“Daha çocuk yaştan 
cinsiyetler arasındaki 
eşitsizliğin bilinçaltına 
işlenmesi girişiminden 
başka bir şey değil” 
diyerek tepki  
gösterdi.

ENAG’A GÖRE 
ENFLASYON %123

Enflasyon Araştırma Grubu’na 
göre, Tüketici Fiyat Fiyat Endeksi 
(E-TÜFE) yıllık bazda 123.80 olar-
ak gerçekleşti.
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Elon Musk’ın sahibi olduğu 
Starlink internet projesinin 
terminalleri Ukrayna’ya ulaş-
tı. Terminallerin ne şekilde 
kullanılacağı henüz belli değil 
ve Rusya’nın terminallerin 
bulunduğu kamyonları vura-
cağı konusunda endişeler var. 
Peki, internet nasıl sağlanı-
yor? Elektrik verildiğinde yer 
terminalleri otomatik olarak 
uzaydaki en yakın Starlink uy-
dusuna bağlanıyor ve iletişim 
sağlanarak internet bağlantısı 
kurulmuş oluyor. Şimdiye ka-
dar deneme amaçlı tek ter-
minal çalıştırılırken Starlink’in 
kurulumunu tamamlayıp 
kullanmaya başlayan bir kişi, 
Twitter’da yaptığı paylaşımda 
saniyede 200 megabit inter-
net hızına ulaştığını bildirdi.

İnstagram işitme engelli 
kullanıcıların Instagram kulla-
nımını kolaylaştıracak ‘otoma-
tik altyazı’ desteği 17 dil des-
teğiyle hayata geçti. Otomatik 
altyazı desteği bir süredir 
sosyal medya platformunda 
bulunuyordu, ancak içerik 
üreticilerinin videolarına ma-
nuel olarak eklemeleri gere-
kiyordu. Artık bu gereksinim 
ortadan kalktı. CEO Adam 
Mosseri, Instagram’ın Twit-
ter hesabında yapılan payla-
şımda 17 dilin desteklendiği 
ifade edildi. Siz de Instagram 
hesabınızın Ayarlar > Hesap 
> Açıklamalı Altyazılar bölü-
müne girerek video altyazıla-
rını aktif hale getirebilirsiniz.

Musk’ın Starlink’i 
Ukrayna’da nasıl çalışacak?  

Instagram’dan 
otomatik altyazı

Ukrayna’ya 50 milyon 
dolarlık kripto bağışı

Rusya’ya karşı yoğun bir 
mücadele veren Ukrayna’ya 
yapılan kripto para bağışı 50 
milyon doları geçti.Ukrayna 
kripto para bağışlarını kabul 
ediyor. Resmi twitter sitesi 
üzerinden paylaşılan hesap 
cüzdanlarına bağışlar kabul 
edilse bile dolandırıcılar da 
kolları sıvamış durumda.  
Birçok sahte sosyla medya 
hesabından Ukrayna’nın 
resmi tweetiymiş gibi Bitcoin 
cüzdanları paylaşılıyor. Ba-
ğışların nerede ve nasıl kul-
lanıldığına dair detaylı açıkla-
ma henüz gelmedi. 

NASA’dan çılgın proje:
Mars’ta nefes

Brown Üniversitesi ve Mic-
rosoft’ta görev alan araştırma-
cılar fizik yasalarının tıpkı bir 
‘Yapay Zeka’ gibi mevcut duru-
ma uyum sağlayarak değişmiş 
olabileceği belirtiliyor. Bilim 
insanları “The Autodidactic 
Universe” yani ‘’Kendi Kendine 
Öğrenen Evren’’ adını verdikleri 

makalede evrenin zamanla 

oluşan koşullara göre adapte 
olduğunu ve fizik kurallarını 
değiştirdiğini öne sürüyor.

EVRİMİN ŞARTI
Makalede öne sürülen teo-

riye göre evren, tıpkı canlıların 
evrim sürecindeki gibi mevcut 
koşullara adapte olacak şekil-
de kendini düzenliyor olabilir. 

Örneğin, Newton’un çekim 
kanunlarının evrenin erken za-
manlarında şu anki gibi işlemi-
yor olabileceği belirtiliyor.

Fizik profesörü Janna Levin, 
“Eğer evren, elindeki veriler-
den duruma uyum sağlayacak 
hesaplamalar yapabiliyorsa 
bunu ‘yapay zeka’ teknolojisine 
benzetebiliriz” dedi. 

Almanya’dan sonra ülkemizi en 
çok kıskanan kurumlardan biri 
olan NASA, Mars’ta çılgın bir pro-
je gerçekleştirmek için harekete 
geçti. 

Finansal desteği onaylanan 
proje kapsamında Mars atmosfe-

rinde oksijen tüpüne ihtiyaç duy-
madan nefes alabilmenin yolları 
aranacak. 

Böyle bir fikrin hayata geçmesi 
Mars yüzeyini keşfetmek için yeni 
kapıların açılmasına sebebiyet 
verecek. 

YAŞAMDAN HABERLER...

Yeşil dünyaya yeşil ışık! 
200 ülke, “plastik kriz” ko-

nusunda harekete geçmek 
için uluslararası bir anlaşma 
üzerinde müzakerelere baş-
lamayı kabul etti. BM üyeleri, 
dünya çapında plastik atıkları 
azaltmak ve kapsamlı bir çevre 
düzenlemesi geliştirmek için 
kolları sıvadı. Atılan plastiğin 
yaşam alanlarını yok ettiğine, 
vahşi hayata zarar verdiğine ve 
besin zincirini kirlettiğine dair 
artan bir endişe var. 

Destekçiler, hareketi ozon 
tabakasına zarar veren mad-
deleri aşamalı olarak ortadan 
kaldıran 1989 Montreal Proto-
kolü’nden bu yana dünyanın en 
iddialı çevre eylemlerinden biri 
olarak tanımlıyor. Dünya lider-
lerinin, hangi unsurların yasal 
olarak bağlayıcı olacağı ve an-
laşmanın nasıl finanse edilece-
ği de dahil olmak üzere, plastik 
kirliliği anlaşmasını kabul et-
mek için 2024’e kadar süreleri 
var. Karar, Nairobi’deki BM 
Çevre Meclisi toplantısında alı-
nırken sadece plastik kullanımı 
değil, üretimi de kısıtlanacak ve 
konuyla ilgili cezalar yerel değil 
küresel standartlara bağlana-
cak. Plastik üretimi konusunda 
ise Çin ve ABD yine kararsız. 

SORUN TEK BAŞINA ÇÖZÜLMEZ
BM Çevre Programı’na 

(UNEP) plastik konularında 
danışmanlık yapan Portsmouth 
Üniversitesi’nden Prof. Steve 
Fletcher, ‘’bir ülkenin çevre poli-
tikası ne kadar iyi olursa olsun, 
tek başına plastik kirliliğiyle baş 
edemez. Küresel bir anlaşmaya 
ihtiyacımız vardı” dedi. 

- Okyanuslarında beş trilyon tondan fazla plastik var.
- Her yıl 400 milyon ton plastik üretiliyor.
- Üretilenin yüzde 40’ı tek kullanımlık
- Her yıl sekiz milyon tondan fazla plastik suya karışıyor.
- Bazı plastikler pahalı olduğu gerekçesiyle geri dönüştürülemiyor.
- Plastikten etkilenmeyen hayvan oranı yüzde 1’den az!

Plastiğin acı gerçeği 

200 ülke plastik kirliliğiyle mücadele için tarihi bir anlaşmaya hazırlanıyor

Bilim insanları fizik yasalarının evrenin tarihi boyunca değişmiş olabileceğini öne sürdü

E=mc2 mi? 



Kocaeli’nin Derince ilçesin-
de, U.A. evde tartıştığı arka-
daşı Tolga Görez’i tabancayla 
vurdu 
Tolga Görez, evine misafir 
olarak geldiği arkadaşı U.A. ile 
henüz bilinmeyen bir nedenle 
tartışmaya başladı. Tartışma-
nın kısa sürede kavgaya dö-
nüşmesiyle tabancasını çıka-

ran U.A., Tolga Görez’e ateş 
açtı. Sağlık ekibinin kontro-
lünde Tolga Görez’in hayatını 
kaybettiği belirlendi. Görez’in 
cansız bedeni, incelemenin 
ardından otopsi için morga 
kaldırıldı. Olayla ilgili soruş-
turma başlatan polis, kaçan 
saldırganın yakalanması için 
çalışmalarını sürdürüyor.

Sivas’ın Koyulhisar ilçesin-
de ahşap bir evde çıkan yan-
gının başka bir eve sıçraması 
sonucu yangın büyürken, 
alevler adeta gecenin karanlı-
ğını aydınlattı

Koyulhisar ilçesine bağlı 
Bahçe köyünde geçtiğimiz 

günlerde meydana geldi. 
Gece saatlerinde A.K.’ya ait 
ahşap evin çatısından alevle-
rin çıktığını gören köy sakinle-
ri ev sahiplerini uyarıp dışarı 
çıkmalarını sağladı. Yangın 
kısa sürede büyürken alevler 
H.B.K.’ya ait eve de sıçradı.
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İstanbul’da özel harekat ekiplerinin yardımıyla 
uyuşturucu satıcılarına operasyon düzenlendi

İstanbul’da 
uyuşturucu 
operasyonu

Kızı için ölüm 
orucuna başladı
SMA Tip-1 hastası Irmak Ateş’in babası Deniz Ateş, başlattıkları yardım 
kampanyasında tedavi için yeterli parayı bulamayınca ölüm orucuna başladı

Oyuncu Hüseyin Elma-
lıpınar geçirdiği kalp krizi 
sonucu 51 yaşında hayatını 
kaybetti 
İstanbul Şişli’de ikamet 
eden ünlü oyuncudan kötü 
haber geldi. Elmalıpınar, 
sokak ortasında fenalaşa-
rak yaşamını yitirdi. Polis 
ekiplerinin konuyla ilgili 
çalışması sürüyor.

Isparta’da öğleden sonra 
etkili olan kar yağışı nede-
niyle kentte okullar per-
şembe günü tatil edildi

Meteoroloji 4. Bölge Mü-
dürlüğü’nün dün uyarıda 
bulunduğu Isparta’da saat 
15.00 sıralarında başla-
yan kar yağışı, kentte etkili 
oldu. Kent merkezinde kar 
kalınlığı 7, yüksek kesim-
lerde ise 10 santimetreye 
ulaştı. Valilik yaptığı açık-
lamada eğitime 1 gün ara 
verileceğini duyurdu.

Beşiktaş Ortaköy’de bu-
lunan ünlü bir otelin 7’nci 
katından düşen kadın ağır 
yaralandı 
İsmi öğrenilemeyen kadın, 
henüz belirlenemeyen bir 
nedenle beton zemine 
düşerek hastanelik oldu. 
İhbar üzerine olay yerine 
polis ve sağlık ekipleri sevk 
edildi.Olay sırasında kadı-
nın yanında bulunan ve yü-
zünde tırnak izleri olduğu 
iddia edilen bir erkek, polis 
tarafından gözaltına alındı.

Karabük’te çıkan bıçaklı 
kavgada 1 kişi öldü. İddiaya 
göre kavga ‘kız meselesi’ 
yüzünden çıktı

İddiaya göre, Fatih Sivri 
(37), Sabit Öztürk ile kız 
meselesi yüzünden tartış-
maya başladı. Sözlü tartış-
manın kavgaya dönüşmesi 
üzerine Öztürk, yanında 

getirdiği bıçakla Sivri’yi vü-
cudunun çeşitli yerlerinden 
bıçakladı. Kanlar içerisinde 
kalan Sivri ağır yaralanır-
ken, ihbar üzerine olay ye-
rine polis ve 112 Acil Servis 
ekipleri sevk edildi. Yaralı 
şahıs hastanede yapılan 
tüm müdahalelere rağmen 
hayatını kaybetti.

Isparta’da 
eğitime kar engeli

Ünlü otelde 
korkunç olay

Kız meselesi yüzünden kan aktı

Misafirlik 
ziyareti 
sonu oldu

Ahşap ev  
alevlere 
teslim

BUGÜN NE OLDU

Başta Kağıthane 
olmak üzere çeşitli 
adreslere sabah saat 
06.30 sıralarında eş 
zamanlı baskın düzen-

lendi. Polis helikopte-
rinin de havadan des-
teği ile gerçekleşen 
operasyon sırasında 
23 kişi gözaltına alındı.

Irmak Ateş’in babası Deniz 
Ateş, geçtiğimiz yaz ayların-
da Tunceli merkezinde uzun 
süre bağış kampanyası kap-
samında stant kurmuştu. An-
cak toplanan paranın tedavi 
için yeterli olmadığı öğrenil-
di. Düzenlenen konserler ve 
sosyal medya çağrılarına rağ-
men tedavi için gerekli olan 
paraya ulaşamayan Irmak’ın 
babası Ateş, ölüm orucuna 
başladığını duyurdu

Sanat dünyasının 
acı kaybı



TÜRKIYE İstatistik Kurumu 
(TÜİK), şubat ayı tüketici ve 
üretici fiyat endekslerini yayım-
ladı. Veriler, enflasyonda piyasa 
beklentilerinin üzerinde bir ger-
çekleşme olduğunu gösterdi. 
Yıllık tüketici enflasyonu yüzde 
50 seviyesini aşarken, yıllık üre-
tici enflasyonu da yüzde 100’ü 
aştı. 

Uzmanlara göre ise kur 
baskısı ile bir süredir yükseliş 
trendine giren ve beklentilerin 
üzerinde büyüyen Türkiye’de 
yıllık enflasyon Rusya Ukrayna 
savaşı ile birlikte adeta çıldı-
ran petrol ve  tarımsal emtia 
fiyatları ile birlikte değerlendi-
rildiğinde henüz zirveyi görmüş 
değil. Tüketici fiyatları, şubat 
ayında aylık bazda yüzde 4,81 
artarken, yıllık enflasyon yüzde 
48,69’dan, yüzde 54,44’e yük-
seldi. Üretici Fiyat Endeksi’nde 
(ÜFE) ise üç hane görüldü, yıl-
lık artış yüzde 105,01 oldu. Bu 
verilere göre, ÜFE artışı 27 yılın 
zirvesine çıktı. 

Ekonomi 14,1328 1.429 TL 42,532

TSİ 20.00 itibarıyla

DOLAR EURO BORSA
15,6480 2023,29

%1,87 %4,09%0,73 %0,77 %0,29

Ç. ALTIN BITCOIN

Vatandaş krediyle 
ayakta duruyor

Rusya’ya havacılık alanında 
gelen yaptırımlar ve ülke eko-
nomisine ilişkin belirsizlik, tur 
satışlarını olumsuz etkiledi. 
Pegas Tur, 28 Mart’a kadar tur 
organizasyonlarını askıya aldı-

ğını duyurdu. Türkiye’ye önemli 
miktarda turist getiren Pegas 
Tur, satışların 28 Mart’a kadar 
askıya alındığını duyurdu. Şir-
ketin Üst Yöneticisi (CEO) Anna 
Podgornaya tarafından yapılan 

açıklamada, “Ortaklarımıza açık 
ülkelere bile tüm gidiş turları-
nın organizasyonunu 28 Mart’a 
kadar askıya aldığımızı bildirdik. 
Sebebi uçuş programlarındaki 
değişiklik” denildi.

Rusya’da tur satışı askıya alındı

TÜKETICININ 
EKONOMIYE 
GÜVENI AZALIYOR 

ALTIN 
FIYATLARINDA  
FED ETKISI

SAVAŞ LALELI  
ESNAFINI DA 
VURDU 

Türkiye Istatistik 
Kurumu (TÜIK) Şubat 
ayına ilişkin ekonomik 
güven endeksini açıkladı. 
Ekonomik güven endeksi 
Ocak ayında 100,8 iken, 
Şubat ayında yüzde 2,6 
oranında azalarak 98,2 
değerine düştü. Ekonomik 
güven endeksi Şubat’ta 
98,2 değerini aldı. Endeks 
Ocak ayında 100,8 olarak 
kaydedilmişti. TÜIK’e 
göre ekonomik güven 
endeksindeki düşüş, 
tüketici, reel kesim, 
hizmet, perakende 
ticaret ve inşaat sektörü 
güven endekslerindeki 
düşüşlerden kaynaklandı. 
Ekonomik güven 
endeksinin 100’den büyük 
olması genel ekonomik 
duruma ilişkin iyimserliği, 
100’den küçük olması ise 
genel ekonomik duruma 
ilişkin kötümserliği 
gösteriyor.

Altın fiyatları, Fed 
Başkanı Jerome Powell’ın 
ekonomide öncelikleri 
arasında enflasyonla 
mücadeleyi Rusya’nın 
Ukrayna işgalinin önünde 
tutarak 25 baz puanlık 
faiz artışını destekleyen 
açıklamalarıyla yatay 
seyretti. Powell’ın 
açıklamaları sonrası gram 
altın 871 TL’den işlem 
görmeye başladı. Aynı 
saatlerde çeyrek altın 
ise, bin 425 TL’den alıcı 
bulurken, bin 442 TL’den 
satılmaya başladı. Yarım 
altın 2 bin 854 TL’den 
alınırken, 2 bin 883 TL’den 
işlem görmeye başladı. 
Cumhuriyet altını ise, 5 
bin 690 TL’den alınırken, 5 
bin 746 TL’den satılmaya 
başladı.

Tüm dünyayı etkileyen 
Ukrayna-Rusya savaşı, 
Laleli’deki esnafı da 
vurdu. Türkiye’nin tekstil 
merkezlerinin başında 
gelen Istanbul’un Fatih 
ilçesindeki Laleli’de, 
Rusya’nın Ukrayna’ya 
yönelik saldırıları 
sonrasında zor günler 
yaşıyor. Satış yapamaz 
hale geldiklerini belirten 
esnaf, ‘’Bütün mallarımız 
çakıldı kaldı, kepenk 
kapatmayı düşünüyoruz. 
Siparişlerimiz iptal oldu’’ 
ifadelerini kullandı. Daha 
önce Türkiye’ye verilen 
siparişlerde iptal ve 
ertelemeler yaşanırken, 
Türkiye’de kalan Ukrayna 
yurttaşları ise ülkelerine 
dönemiyor. Laleli esnafına 
göre gümrüklerin kapalı 
olması ve mal gitmemesi 
nedeniyle satışlar yüzde 
70 oranında azaldı.

BUGÜN NELER OLDU?

Market market dolaşıp en eygun fiyatı bulmaya çalışan vatandaşlar zor günleri at-
latmak için kredi kartlarına ve bireysel kredilere sarılmış görünüyor. Haftalık açıkla-
nan kredi kartı ve tüketici kredilerinde tutar her geçen hafta yeni rekorlar kırıyor.

BENZİN
Yeni zamla birlikte göre, Anka-
ra’da ortalama 17,55 liradan 
satılan benzinin litre fiyatı 18,08 
lira olacak. Benzinin litresi Istan-
bul’da 17,46 liradan 17,99 liraya, 
Izmir’de 17,58 liradan 18,11 liraya 
çıkacak. Ayrıca, Ankara’da orta-

lama 17,68 liradan satılan moto-
rinin litre fiyatı 19,01 lira olacak. 
Motorinin litresi Istanbul’da 17,60 
liradan 18,93 liraya, Izmir’de 
17,69 liradan 19,02 liraya çıkacak.

Enerji Petrol Gaz Ikmal Istas-
yonları Işveren Sendikası Başkanı 

Fesih Aktaş, KDV oranında indi-
rim çağırısı yaptı. Fesih Aktaş, 
“Akaryakıt fiyatları üzerinde yer 
alan 2 lira 89 kuruşluk KDV’de 
oranının yüzde 1’e indirilmesinin 
katkı sağlayacağına inanmakta-
yız” dedi.

Motorine 1,5 lira, benzine 88 kuruş yapılmasının üzerinden 24 saat geçmeden yeni zam yapıldı. Bu gece-
den itibaren benzine 53, motorine 1,33 lira zam geliyor. Zamlarla benzin ve motorin fiyatı 18 lirayı aştı 

TMO 
buğday 
ithal 
edecek

TÜİK, 2022 yılı Şubat ayı Tüketici Fiyat Endeksi (TÜFE) rakamları 
açıklandı. TÜFE şubat ayında yüzde 11,10 artış gösterdi. Ocak 

ayında yüzde 48,69 olan yıllık enflasyon yüzde 54,44’e yükseldi. 

Toprak Mahsul-
leri Ofisi (TMO) 
dünkü geçici 370 
bin ton buğday 
alımından sonra 
yüksek fiyatlar 
nedeniyle sade-
ce 285 bin ton 
buğday alacağını 
açıkladı. 
Bölgedeki savaş, 
Rusya’ya yaptı-
rımlar Karade-
niz Bölgesi’nde 
arzda sıkıntılara 
yol açıp fiyatlar 
artınca 435 bin 
ton ekmeklik 
buğday alımını 
285 bin tona 
indirdi.
450 dolar ve 
üzeri tekliflerin 
elendiği ihalede
TMO, 408.90 ile 
449 dolar ara-
sında değişen 
fiyatlardan teda-
rik edecek.
TMO 1 ay önce-
ki ihalede ton 
başına 350 dolar 
fiyat almıştı.
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Halkın ‘üç belalısı’ uçuşta

ÜFE artık üç haneli: %105

Zirve henüz uzakta!

ENFLASYON UÇUŞTA:

‘HAYIRSIZ MİRASYEDİ GİBİ’
YILLIK en düşük artış 
yüzde 11,89 ile haber-
leşme ana grubunda 
gerçekleşti. Bir önceki 
yılın aynı ayına göre 
artışın düşük olduğu 
diğer ana gruplar sıra-
sıyla yüzde 22,24 ile 
eğitim, yüzde 26,87 ile 
giyim ve ayakkabı ve 
yüzde 32,86 ile sağlık 
oldu. Buna karşılık, 
bir önceki yılın aynı 
ayına göre artışın 
yüksek olduğu ana 
gruplar ise sırasıyla, 
yüzde 75,75 ile ulaş-
tırma, yüzde 64,83 ile 
ev eşyası, yüzde 64,47 
ile gıda ve alkolsüz 
içecekler oldu.

MERKEZ Bankası, 
Piyasa Katılımcıları 
Anketi şubat ayı so-
nuçlarına göre, cari 
yıl sonu enflasyon 
beklentisi 4,31 puan 
artışla yüzde 34,06’ya 
yükselirken, gele-
cek on iki aya ilişkin 
enflasyon beklentisi 
0,54 puan düşüşle 
yüzde 24,83’e gerile-
mişti Reuters anke-
tine göre ise Tüketici 
Fiyatları Endeksi’nin 
(TÜFE) şubat ayında 
artan gıda ve enerji fi-
yatlarının etkisi ile 20 
yılın yeni zirvesi olan 
yüzde 52.95’e yüksel-
mesi bekleniyordu.

Yıllık bazda 
en çok artış 
ulaştırma ve 
ev eşyasında 

Enflasyon  
beklentleri 
aştı 
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SON dönemde her ay kendi 
hesapladığı enflasyon oranıyla 
kamuoyunun karşısına çıkan 
Enflasyon Araştırma Grubu 
(ENAG), Türkiye İstatistik Kuru-
mu’nun (TÜİK), açıkladığı şubat 
ayı enflasyon verileri öncesi ken-
di hesaplamalarını yayımladı. 
ENAG’a göre, Tüketici Fiyat Fiyat 

Endeksi (E-TÜFE) şubat ayında 
yüzde 5.44 arttı. E-TÜFE’nin son 
12 aylık artışı ise yüzde 123.80 
olarak gerçekleşti.

EN BÜYÜK ARTIŞ GIYIM VE 
AYAKKABIDA

ENAG ocak ayı enflasyon 
rakamlarını yıllık yüzde 114,87 

oranında olduğunu duyurmuş-
tu. ENAG’ın enflasyon hesapla-
masına göre, TÜİK alt grupları 
gösterge olarak alındığında en 
az aylık artış yüzde 0,07 ile gıda 
ve alkolsüz içecekler en fazla 
yükseliş ise yüzde 9,10 ile giyim 
ve ayakkabı kaleminde  
gerçekleşti.

ENAG’a göre enflasyon yüzde 123

ŞUBAT AYI YILLIK ENFLASYON YÜZDE 55’E DAYANDI AMA...

Yıllık enflasyon şubatta yüzde 54,44 AKP dönemi rekorlarına yenisini ekledi. ÜFE artışı ise yüzde 
105,1 ile 27 yılın zirvesinde. Üretici ile tüketici enflasyonları arası makas 50 puanı aştı. Çıldıran 
petrol ve tarımsal ürün fiyatları da dikkate alınırsa zirveye hala ulaşmadığımız yorumları yapılıyor

TÜRKIYE İstatistik Kurumu (TÜİK), 
şubat ayı tüketici ve üretici fiyat 
endekslerini yayımladı. Veriler, 
enflasyonda piyasa beklentile-
rinin üzerinde bir gerçekleşme 
olduğunu gösterdi. Yıllık tüketici 
enflasyonu yüzde 54,44 olurken, 
yıllık üretici enflasyonu (ÜFE) yüz-
de 105’i aştı. 

Uzmanlara göre ise kur baskısı 
ile bir süredir yükseliş trendine 
giren ve beklentilerin üzerinde 
büyüyen Türkiye’de yıllık enf-
lasyon Rusya Ukrayna savaşı ile 
birlikte adeta çıldıran petrol ve  
tarımsal emtia fiyatları ile birlikte 
değerlendirildiğinde henüz zirveyi 
görmüş değil. Tüketici fiyatları, şu-
bat ayında aylık bazda yüzde 4,81 
artarken, yıllık enflasyon yüzde 
48,69’dan, yüzde 54,44’e yükseldi. 
Üretici Fiyat Endeksi’nde (ÜFE) ise 
üç hane görüldü, yıllık artış yüzde 
105,01 oldu. Bu verilere göre, ÜFE 
artışı 27 yılın zirvesine çıktı. 

ÜRETICI ENFLASYONU 
ÜÇ HANE ILE REKOR KIRDI 

TÜİK, 2022 yılı Şubat ayı Tüketi-
ci Fiyat Endeksi (TÜFE) rakamları 
açıklandı. TÜFE şubat ayında yüz-
de 11,10 artış gösterdi. Ocak ayın-
da yüzde 48,69 olan yıllık enflas-

yon yüzde 54,44’e yükseldi. 
TÜİK verilerine göre üretici fiyatla-

rında ise yıllık artış Şubat ayında yüz-
de 7,22 artışla 27 yılın rekorunu kı-
rarak yıllık bazda yüzde 105 oldu. Bu 
verilere göre, üretici fiyatları artışı 27 
yılın zirvesine çıktı. Şubat ayında yıllık 
çekirdek enflasyon ise yüzde 44,05 

oldu. Ana gruplar bazında bakıldığın-
da gıdada KDV indiriminin yapıldığı 
Şubat ayında aylık enflasyonda gıda 
ürünlerinin lider olduğu görüldü. 

Şubat 2022’de, endekste kapsanan 
409 maddeden 332 maddenin orta-
lama fiyatı arttı.

CHP Sözcüsü Faik Özt-
rak, AKP’yi hayırsız mi-
rasyediye benzetti. 
Meclis’teki toplantıda 
şöyle konuştu “Erdo-
ğan’ın partisi iş başı 
yaptığında kendilerine 
20 yılın en düşük enf-
lasyonu ve enflasyonu 
alt eden bir program 
emanet edildi. Erdoğan 
hayırsız mirasyedi gibi 
davrandı. Enflasyondaki 
düşüşü kendi kerameti 
sanıp; yıllarca atıp tuttu. 
Atalarımız ne demiş? 
“Büyük lokma ye, büyük 
söz söyleme.”

Üretici ve tüketici 

fiyatları arasındaki farkrı 
51 puan olduğunu ve 
böyle bir makasın daha 
önce hiç yaşanmadığını 
belirten Öztrak “Üreti-
ciden, tüketiciye doğru 
korkunç bir enflasyon 
tsunamasi geliyor” 
uyarısında bulun-
du.  

  

Gençler 
ilk kez üç 
hane gördü

CHP Sözcüzü Öztrak gençle-
rin hayatlarında ilk kez üç 
haneli enflasyon gördüğünü 
belirtti. 



Seçmenin nabzını anlık olarak tutan 
Türkiye Monitörü 2022 yılı 8. hafta 
araştırmasında parti oy oranlarını, 
Ukrayna-Rusya savaşının Türkiye’de 
yansımalarını, Türkiye’de yaşam 
zorluğunu ve gençlerin akıllı telefon 
kullanımını gündemine aldı.

Araştırmaya katılanların yüzde 
30,3’ü AK Parti’ye oy vereceğini 
belirtti. Böylelikle Mart 2021 tarihin-
den itibaren oy kaybetmeye başla-
yan AK Parti’nin Şubat 2022’de de 
kaybı devam etti. CHP’nin oy oranı 
ise Şubat 2022’de yüzde 28,8’e gel-
di. Buna rağmen ana muhalefet 
partisi, iktidar partisi ile arasındaki 
1,5 puanlık farkı korumayı başardı.

Olası bir milletvekili seçiminde 
üçüncü sırada yer alacak parti 13,7 
puan ile İyi Parti oldu. Son bir yı-
lın en yüksek oy oranını yakalayan 
HDP yüzde 10,6 ile olası bir seçimde 
mecliste yer alacak dördüncü parti 
konumunu sürdürdü. MHP ise yüz-
de 8,2 oy oranıyla beşinci parti oldu.

Ukrayna - Rusya savaşı da 
araştırmada öne çıkan gündem 
maddeleri arasında yer aldı. 
Araştırmaya katılanların yüzde 
75,2’si Ukrayna-Rusya savaşı 
nedeniyle çok endişelendiğini 
ifade etti. Hiç endişelenme-
yenlerin/endişelenmeyenlerin 
oranı yüzde 9,5’te kaldı.  

Türkiye’de mi yoksa Avru-
pa’da mı yaşamın daha zor 
olduğu sorulan katılımcıların 
yüzde 67,7’si Türkiye’de yaşa-
manın Avrupa’ya kıyasla daha 

zor olduğunu belirtti.
Sokak röportajlarında genç 

ve yaşlı kuşaklar arasında sıkça 
yaşanan “telefonunu göster” 
tartışmaları nedeniyle katılım-
cılara akıllı telefon kullanımını 
lüks mü yoksa bir ihtiyaç mı 
gördükleri soruldu. Araştır-
maya katılanların yüzde 84,3’ü 
akıllı telefonları bir ihtiyaç 
olarak gördü. Akıllı telefonla-
rın lüks bir tüketim olduğunu 
belirtenlerin oranı ise yüzde 
15,7’ydi.

MHP lideri Devlet Bahçeli, parti-
sinin grup toplantısında yaptığı 
konuşmada muhalefeti Güç-
lendirilmiş Parlamenter Sistem 
çalışmaları üzerinden hedef 
alırken, Cumhurbaşkanlığı Hü-
kümet Sistemi’ne vurgu yaptı. 
Bahçeli, 6 muhalefet partisinin 
imzaladığı ve kamuoyu ile pay-
laştığı Güçlendirilmiş Parlamen-
ter Sistem Mutabakat Metni’ne 
ilişkin olarak şunları söyledi:

“Metinde Türk milleti, inanç, 
irade, milli birlik ve kardeşliğe 
atıf yoktur. Güçlendirilmiş Par-
lamenter Sistem teklifi, güç-
süzleştirilmiş Türkiye’nin taslak 
beyannamesidir. Bizim nazara-
mızda buruşturulup atılacak bir 
kâğıt parçasından farksızdır. Bu 
metni tarihi yapan tek şey, 28 
Şubat zihniyetine uygun ola-
rak güçlendirilmiş istikrarsızlık 
bildirgesi olmasıdır. Açıklanan 
metin, bir anayasa önerisi değil, 
yeni bir 28 Şubat bildirisi olarak 
tarihe geçecektir.”

Eski Başbakan ve DYP lideri 
Tansu Çiller’in siyasete geri 
döneceği ileri sürüldü. Ha-
bertürk gazetesi yazarı Mu-
harrem Sarıkaya, merkez sağ 
kadrolarda bir hareketlilik 
olduğunu belirterek, “Büyük 
Türkiye Partisi’nde Çiller ha-
zırlığı var” bilgisini paylaştı. 

Eski DYP milletvekili Ömer 
Bilgin ile TBMM’de sohbet 
ettiğini yazan Sarıkaya, DYP 
kökenli bazı isimlerin bulu-
şup, merkez sağda yeni bir 
oluşuma hayat vermek için 

süreci belli bir noktaya 
getirdiklerini belirtti. 
Sarıkaya’nın sözleri-
ni aktardığı Ömer Bilgin’in, 
“Sayın Başbakan (Çiller) için 
hazırlık yaptık. Sayın Başkan 
elbet düşünecek, kendisi ka-
rarını verecektir” ifadesini kul-
lanması dikkat çekti. Sarıkaya, 
aralarında Ömer Bilgin’in de 
bulunduğu ekip önderliğinde, 
Bizim Parti’nin 20 Şubat günü 
kongresini toplayıp adını 
Büyük Türkiye Partisi olarak 
değiştirdiğini hatırlatarak, 

“Bilgin, yola Çiller ile devam 
etme kararlılığında oldukları-
nı gizlemedi” diye yazdı.

Cumhurbaşkanı Tayyip 
Erdoğan’ın talebiyle yeni parti 
kuracağı iddia edilen Tansu 
Çiller, avukatı aracılığıyla bu 
iddiayı yalanlamıştı. Tansu 
Çiller’in ismi 90’lı yıllarda baş-
bakanlık yaptığı döneminde 
yaşanan faili meçhul cinayet-
lerle anılıyor.

İYİ Parti İzmir Milletvekili 
Aytun Çıray, “Batum’u, 
Musul’u, Halep’i, Rak-
ka’yı, Süleymaniye’yi ve 
Kerkük’ü Lozan’da satan-
lara lanet olsun. Bu top-
rakları yabancılara peş-
keş çekenlerin mezarları 
ateşle dolsun İnşaallah” 
paylaşımını yapan eski 
Ankara Büyükşehir Bele-
diye Başkanı Melih Gök-
çek hakkında suç duyu-
rusunda bulundu.

İYİ Parti Genel Başkan 
Başdanışmanı Çıray, ko-
nuyla ilgili yaptığı yazılı 
açıklamasında, “Lozan 

ve Montrö Antlaşmaları-
nın Türkiye Cumhuriyeti 
ve Türk Milleti için paha 
biçilmez değerinin her-
kes tarafından nihayet 
anlaşılmaya başlandığı-
na” dikkat çekerek, Gök-
çek’in paylaşımını, Lozan 
Barış Antlaşması görüş-
melerini yürüten Türk 
heyetinin yanı sıra heyet 
başkanı İsmet İnönü’ye, 
Mustafa Kemal Atatürk’e 
ve antlaşmayı onaylayan 
dönemin Meclisi’ne aşa-
ğılayıcı bir dille yapılmış 
nefret dolu hakaretler”  
olarak nitelendirdi.

Bahçeli 
yine uçtu!‘Çıkar telefonunu göster’
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Aksoy Araştırma’nın 
yürüttüğü Türkiye Monitörü 
araştırmasına göre, AKP’nin 
oy oranındaki düşüş şubat 
ayında da devam ederek, 
yüzde 30,3’e geriledi

Eski DYP’li Bilgin’in de katıldığı BTP’de 
Çiller’e yönelik hazırlıklar sürüyor 

Merkez sağda 
Çiller hazırlığı

Aytun Çıray’dan Gökçek 
hakkında suç duyurusu

AKP’nin oy oranı AKP’nin oy oranı 
yüzde 30’a düştüyüzde 30’a düştü
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CHP Ankara Milletvekili Ali Haydar Hakverdi, 
AİHM’e 2021 yılında 15251 başvuru yapıldığını 
belirterek, “tek adam rejiminin yargıyı tahakküm 
altına aldığını” işaret etti

CHP Ankara Milletvekili Ali 
Haydar Hakverdi, Adalet Baka-
nı Bekir Bozdağ’ın cevaplaması 
istemi ile Meclis Başkanlığı’na 
verdiği soru önergesinde, Tür-
kiye’nin “Avrupa İnsan Hakları 
Mahkemesi (AİHM) sürecine 
ilişkin tespitlerde bulundu. 
Hakverdi, “Geldiğimiz noktada, 
vatandaşlarımızın iç hukuka 
olan güveni azalmış ve AİHM’ e 
yapılan başvuru sayısı iki katın-
dan fazla artmıştır” ifadelerini 
kullandı. 

AİHM’in yayımladığı 2021 
istatistiklerine göre, Türkiye’nin 
15,251 başvuru ile Rusya’dan 
sonra ikinci sırada yer aldığına 
vurgu yapan Hakverdi, “Baş-
kanlık referandumunun yapıl-
dığı 2017 yılında, 7518 başvuru 
yapılmıştır. Partili Cumhurbaş-
kanı Erdoğan’ın seçildiği 2018 
yılında ise 7107 başvuru yapıl-
mıştır” dedi.
HER 1,5 SAATTE BİR BAŞVURU

“Aynı dönemde ülkemizden 

AİHM’e ortalama her 1.5 saat-
te bir başvuru yapılırken, her 
53 saatte ülkemiz aleyhine bir 
ihlal kararı verilmektedir” di-
yen Hakverdi, “AKP’nin iktidara 
geldiği 2002 yılından bugüne 
kadar AİHM’ e toplam 111,771 
başvuru yapılmış ve ülkemiz 
aleyhine ‘Yaşam Hakkı, Kötü 
Muamele, İfade Özgürlüğü, Gü-
venlik Hakkı ve Adil Yargılama’ 
gibi konularda 3151 kez ihlal 
kararı verildi” bilgisini paylaştı.

Geçtiğimiz günlerde 
AİHM’nin Osman Kavala kararı 
için “Bizim mahkeme kararla-
rımızı tanımayanı, biz de tanı-
mayız” ifadelerini kullandığını 
hatırlatan Hakverdi, oysa Erdo-
ğan’ın, daha önce Adil Yargılan-
ma Talebi de dahil olmak üze-
re, üç ayrı gerekçe ile AİHM’e 
başvurduğunu işaret etti. 
Hakverdi, “Tek adam rejimi ile 
tahakküm altına aldıkları yargı 
sisteminde, ne yazık ki huku-
kun üstünlüğü değil, üstünlerin 
hukuku işlemektedir” dedi.

CHP Grup Başkanvekili Özgür 
Özel, Rusya’nın Ukrayna’ya aske-
ri müdahalesine ilişkin toplanan 
güvenlik zirvesinde parti yetkili-
lerin yer almasına ve AKP Sözcü-
sü Ömer Çelik’in açıklamalarına 
tepkisini sürdürdü. TBMM’de 
düzenlediği basın toplantısında 
konuşan Özel, “Yapılan şey, gü-
venlik zirvesi değil güvenlik zırva-
sıdır. Dışişleri Bakanı Covid diye 
Dışişleri Bakanlığı’ndan tek yetkili 
yoksa orası zirve olmaz zırvala-
mak olur” dedi. 

Özel, MHP Genel Başkanı Dev-

let Bahçeli’nin Güçlendirilmiş 
Parlamenter Sistem mutabakat 
metni için “Nazarımızda buruştu-
rulup atılacak kağıt parçasından 
ibarettir” demesini de eleştirdi. 
Özel, “Milletin vekillerinin, mille-
tin görevlendirdiği partilerin bu-
lunduğu masadan çıkmış kağıdı 
‘yırtıp atacağız’ diyemezsin. Bizi 
bu ittifaka millet itiyor. Çünkü 
sizden kurtulmak istiyor. Sizin 
gibi dün birbirine sövenleri hiçbir 
şey değişmeden bir araya getirip 
birbirine iltifat ettiren kim” diye 
konuştu.

güvenlik zırvası’
‘Güvenlik zirvesi değil

Hukukun Hukukun 
üstünlüğü değil üstünlüğü değil 
üstünlerin hukuku!üstünlerin hukuku!

Sorunların barışçıl 
çözümleri kadınlarda!

Demokrasi ve Atılım (DEVA) Parti-
si Genel Başkanı Ali Babacan, “Bu 
savaş bize, uluslararası siyasette 
kadınların aklına ve taşıdıkları 
değerlere ne kadar ihtiyacımız 
olduğunu bir kez daha ispatladı. 
Emperyal hayaller gibi hırslara 
kapılmayan kadınlar, sorunların 
barışçıl çözümlerini kavrayabili-
yor. Gücün bir korku aracı olarak 
kullanılmaması gerektiğini en iyi 
kadınlar biliyor” dedi. DEVA Ka-
dında Zirvesi’nde konuşan Baba-
can’dan öne çıkan başlıklar şöyle:

Kurulduğumuzdan bu yana 
hep söyledik, söylüyoruz. ‘Siyaset 

er meydanı değildir. Siyaset sa-
dece erkeklere bırakılamayacak 
kadar ciddi bir iştir.’ Çünkü katı-
lımcılığın olmadığı bir yerde de-
mokrasiden söz edilemez.

Dış politikada kadınların etkili 
konumlarda olması, empati ve di-
yalog kanallarını genişletebiliyor. 
Çatışma çözümlerinde kadınların 
sürecin parçası olduğu örnekler, 
diğerlerine göre daha yüksek 
oranla başarıyla sonuçlanıyor. 
Kadınlar yönetişimde daha fazla 
temsil edildiğinde, uzlaşmaya 
dayalı ve barışçıl dış politika ko-
laylaşıyor.”

Deva lideri Babacan, 
çatışma çözümlerinde 
kadınların sürecin parçası 
olduğu örneklerin, 
daha çok başarıyla 
sonuçlandığını söyledi

HDP Ekonomi Komisyonu, buğ-
day krizi nedeniyle çiftçinin 
desteklenmesi amacıyla yasa 
teklifi verdi. TBMM Başkanlığı’na 
sunulan yasa teklifinde, çiftçinin 
gübre ve mazot maliyetlerinin 
yarısının kamu bütçesinden kar-
şılanması öngörüldü. Konuyla 
ilgili bir basın toplantısı düzenle-
yen Diyarbakır Milletvekili Pay-
lan Garo Paylan, şunları söyledi:

“Ülkemiz AKP’nin yanlış eko-
nomi politikası nedeniyle dışa 
bağımlı. Şu anda buğdayda 
kendi kendine yetebilen bir ülke 
değiliz. Milyonlarca ton buğdayı 

ithal ediyoruz. Bu ithalatımızın 
da yüzde 90’ını şu anda savaş 
halinde olan Rusya ve Ukray-
na’dan gerçekleştiriyoruz. Bu yıl 
buğday ithal edememe riskiyle 
karşı karşıyayız.  

Bu açıdan bir yasa teklifi ha-
zırladık. Çiftçinin gübre ve ma-
zot maliyetlerinin yarısını kamu 
bütçesinden karşılayalım. Ne 
diyeceğiz, tıpkı Binali Yıldırım’ın 
dediği ve sözünü tutmadığı gibi 
‘yarısı devletten yarısı çiftçiden’ 
diyeceğiz. Bugün HDP Ekonomi 
Komisyonu olarak sunduk. Bu 
bir beka meselesi.”

HDP’den çiftçiler için yasa teklifi:

‘Yarısı devletten 
yarısı çiftçiden’
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‘Bu büyük bir tehdit’
İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu Kabataş-Mecidiyeköy – Mahmutbey metrosunun ikinci 
etabı olan Kabataş kesiminde rayların birbirine bağlanması için düzenlenen törende 
konuştu. İmamoğlu Kanal İstanbul için “büyük tehdit” ifadesini kullandıİstanbul Barosu Başkan-

lığı, üç devrim yasasının 
Meclis’te kabulünün 
98’inci yıldönümü do-
layısıyla yaptığı yazılı 
açıklamada, başta eğitim 
birliğinden ödün veril-
mesine, dinin siyasete 
alet edilmesine ve ulusal 
egemenliğin tek kişiye 
bırakılmasına karşı müca-
dele edeceği vurgusunu 
yaptı.

Jeofizik Mühendisleri 
Odası, depremde yaşa-
nacak can ve mal kayıpla-
rındaki riskin büyüklüğü-
nün görmezden gelindiği 
belirtti. Yapı ruhsatı ve-
ren, zemin etütlerindeki 
jeofizik ölçümleri üzerin-
de denetleme yapması 
gereken jeofizik mühen-
dislerinin, Çevre ve Şehir-
cilik Bakanlığı dahil birçok 
belediye ve ilgili kurumda 
görevlendirilmediğine 
dikkat çekildi.

İçişleri Baka-
nı Süleyman 
Soylu, maske 
ve HES kodu 
kullanımının 
kalkmasının 
ardından beklenen saat 
24.00’ten sonra müzik 
yasağının kaldırılması için 
“Kültür Bakanlığımız ve 
Sağlık Bakanlığımızla ko-
nuyu değerlendireceğiz” 
açıklamasında bulundu.

İBB Müze Gazhane Afife 
Batur Kütüphanesi’nde bir 
araya gelen öğrenciler, yan-
larına aldıkları battaniyele-
re sarınarak, başta doğal 
gaz olmak üzere elektrik, 
gıda ve diğer ürünlere ge-
len zamlarını protesto etti. 
“ISINMAYA BURAYA 
GELDİK”
Kütüphane önünde yapılan 
basın açıklamasında Mar-
mara Üniversitesi öğrencisi 

Sıla Öztürk, “Üniversite 
öğrencilerine gıda desteği 
talep ediyoruz. ‘Fatura zam-
ları geri çekilsin’ diyoruz. 
İnsani yaşam haktır. Bunun 
için kota talep ediyoruz 
faturalara. Aynı zamanda 
‘KYK’da kalan arkadaşla-
rımız, yurtlarda kalan ar-
kadaşlarımız için internet 
ücretsiz, sınırsız yapılsın’ 
diyoruz. ‘Barınamıyoruz, 
geçinemiyoruz, ödeyemiyo-
ruz’ diyoruz” dedi.

İstanbul Barosu’ndan 
sert açıklama

Jeofizik 
mühendislerinden 
‘riskli’ açıklama!

‘Konuyu 
değerlendireceğiz’

CHP Genel Başkan Yardımcısı Ahmet Akın, Isparta’da bir ay 
arayla yeniden yaşanan elektrik kesintileriyle ilgili “yasal mevzuat 
kapsamında şirketin lisansı iptal edilmelidir” dedi
Isparta’da, bir ay sonra, 
elektrik kesintileri ne-
deniyle tekrar karanlığa 
gömüldü. Ahmet Akın, 
konuya ilişkin yazılı 
açıklamada, Isparta’da 
elektrik dağıtmakla 
yükümlü olan CK Enerji 
Akdeniz Elektrik şirketi 
hakkında EPDK’ya şi-
kayet başvurusunda 
bulunduğunu açıkladı. 
Akın, açıklamasında 
şunları kaydetti:

“HİÇBİR YATIRIM 
YAPMADIĞININ 
KANITIDIR “
“Nüfusu 500 bini bulan 
Isparta’da henüz bir ay 
önce günlerce süren 
elektrik kesintisi hala 

akıllardayken kentin 
ilk kar yağışı ile tekrar 
elektriksiz kalması tam 
bir skandaldır. Ispar-
ta’da ilk kar yağışında 
aynı sorunun yaşanma-
sı, dağıtım hatlarının 
tamamen sorunlu oldu-
ğunu göstermektedir. 
Ortada mücbir sebep 
denilerek geliştirilecek 
bir durum yoktur. Ispar-
ta’da yaşanan skandalın 
nedeni kar yağışı değil, 

kent içindeki elektrik 
hatlarına gerekli yatı-
rımın yapılmamasıdır. 
Hatlarda yaşanan patla-
malar, dağıtım şirketinin 
orta gerilim ve alçak 
gerilim hatlarında sis-
temin sağlıklı çalışabil-
mesi için hiçbir yatırım 
yapmadığının kanıtıdır. 
Bir ay arayla aynı skan-
dalın tekrar yaşanması, 
artık dağıtım şirketin 
sorumluluğunu yerine 
getirmediğinin çok açık 
göstergesidir. Bu kap-
samda Enerji ve Tabii 
Kaynaklar Bakanlığı ile 
EPDK derhal harekete 
geçmeli, yasal mevzuat 
kapsamında şirketin 
lisansı iptal edilmelidir.”

Lisansı iptal edilmeli!

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, Ka-
bataş-Mecidiyeköy – Mahmutbey 
metrosunun ikinci etabı olan Ka-
bataş kesiminde rayların birbirine 
bağlanması için düzenlenen törende 
konuştu. Aynı anda 10 metro hat-
tında çalışılmasının dünyada bir ilk 
olduğunu söyleyen İmamoğlu’nun 
bir diğer gündemi ise “Kanal İstan-
bul” projesiydi.

Kenti bekleyen en büyük sorunlar-
dan birinin Kanal İstanbul olduğuna 
dikkat çeken İmamoğlu “Şehrimizi 
tehdit eden, kentleşmeyi vahşi hale 
getiren, bugünkü koşullarda dahi 
neredeyse 20 milyon aktif nüfusu 
besleyen ve konut rezerviyle bunun 
çok daha üstünde de rezervi olan bir 
kente ilave sorgusuz, sualsiz, araştır-
masız bir takım rezervlerin katılmak 
istenmesi, bu şehrin var olan sorun-
larına çözüm bulmaya çalışırken, 
yeni sorunlarla boğuşmaya dönük 
bir kapı aralamadır. Bu, büyük bir 
sorun. Bu büyük bir tehdit” dedi.

VİRÜS BENZETMESİ
Kanal İstanbul’un çevreye ve şehir 

yaşamına etkisine vurgu yapan İma-
moğlu “Hiçbir zaman bu tür tasa-
rımlar, çizildiği hatta kalmaz. O bir 
virüs gibi devam eder. Çatalca’nın 
güzel ormanlarına doğru girer. Du-
rusu’nun, o güzel Terkos’un etrafını 
işgal etmeye başlar. Şehirleşmenin 
İstanbul’daki seyrini, hepiniz en az 

benim kadar çok iyi biliyorsunuz. 
Bu bağlamda, bugünün ihtiyaçlarını 
çözen, bugün ihtiyaçlarını çözme-
ye dönük yeni projeler arayışında 
olan İstanbul şehrinin önüne, bu tür 
tehditlerin koyulmaması konusun-
da gerçekten hem Cumhuriyet Halk 
Partimizin hem İYİ Partimizin yüksek 
desteklerini de arzu ettiğimizi, istedi-
ğimizi belirtmek istiyorum” dedi.

Müze Gazhane Afife Batur 
Kütüphanesi’nde bir araya gelen 
üniversite öğrencileri, zamları 
protesto etti. Öğrenciler, 
“‘Barınamıyoruz, geçinemiyoruz, 
ödeyemiyoruz” dedi

GEÇİNEMİYORUZ!

CHP Covid-19 Danışma Kuru-
lu açık havada maske takma 
zorunluluğunun ve HES Kodu 
uygulamasının kaldırılmasını 
eleştirdi. Açıklamada, “Günlük 
ortalama vaka sayısı 50 binin, 
ölüm sayısı ise 200’ün üze-
rindedir. Salgın kontrol altına 
alınmadan bazı halk sağlığı 
önlemlerinin kaldırılmış olma-
sı, salgının kontrol altına alın-
masını geciktirebileceği gibi 
özellikle risk gruplarında yer 
alan yurttaşlarımız için pan-
deminin hastaneye yatışlar, 
yoğun bakıma yatışlar ve ölüm 
açısından yükünü de artırabi-
lir” değerlendirmesi yapıldı.

‘Salgının kontrol altına 
alınmasını geciktirebilir’

Öğrenciler eylemde:
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Ateşkes umudu

Yapılan haberleri sevmedi Rus turist gelmez dedi

Rusya ile Ukrayna arasındaki müzakerelerde Rus heyetinin başkanlığını yapan 
Vladimir Medenskiy, ikinci oturumda gündemin ateşkes olduğunu açıkladı

Rus işadamı Roman Ab-
ramovic 19 yıldır sahibi 
olduğu Chelsea Futbol 
Kulübü’nü satmaya karar 
verdiğini ve satıştan bek-
lenen yaklaşık 1.5 milyar 
doları Ukrayna’daki savaş 
mağdurlarına yardım et-
mek için bağışlayacağına 
söz verdiğini açıkladı.

Münih’te Rusya’nın Ukrayna’yı işga-
line tepki göstermek amacıyla çok 
büyük bir savaş karşıtı protesto gös-
terisi düzenlendi.
Gösteriye; Bavyera Başbakanı Mar-
kus Söder, Münih Belediye Başkanı 
Dieter Reiter, siyasi parti temsilcileri, 
sendikalar, Ukrayna Başkonsolos-
luğu ve Amerikan Başkonsoluslu-
ğu’nun yanı sıra yaklaşık 40 bin kişi 
katıldı.

CHP DE DESTEK VERDİ
Gösteride açıklamada bulunan ko-
nuşmacılar, Rusya’ya saldırılarını he-
men durdurarak savaşa ve ölümlere 
son vermesi yönünde çağrıda bulun-
du. Katılımcılar, “Savaş değil, barış 
istiyoruz”, “Savaşa hayır” sloganları 
attı. CHP Münih Birliği Başkanı Gül-
bey Kılıç, partililer ve Türkiye kökenli 
vatandaşlar da eyleme katılım gös-
terdiler.

ABD Savunma Bakanlığı 
Pentagon sözcüsü John 
Kirby, Rusya Devlet Baş-
kanı Vladimir Putin’in Rus 
nükleer caydırıcı kuvvet-
lerine verdiği özel savaş 
görevi durumuna geç-
meleri talimatı nedeniyle 
“yanlış anlaşılmaması için” 
Minuteman III balistik füze 
tatbikatını ertelediklerine 
açıkladı. Açıklamasında “bu 
kararı kolay almadık” dedi.

Ukrayna uydu görüntüsü 
çeken şirketlere ve uzay 
ajanslarına görüntü paylaş-
ma çağrısı yaptı.
EOSDA adlı şirket, küresel 
şirketlere yaptığı çağrıda 
kendilerine gönderilen 
verilerin Ukrayna hüküme-
ti ile paylaşılacağını belirtti 
ve bu şirketleri Ukrayna 
Dijital Dönüşüm Bakanı ve 
Başbakan Yarımcısı Mik-
hailo Fedorov ile iletişime 
sokacaklarını söyledi.

Fransa Cumhurbaşkanı 
Emmanuel Macron, Rusya 
ile savaşta olmadıklarını 
ve tek amacın saldırıların 
durdurulması olduğunu 
belirterek “Putin savaş ka-
rarını yalnız ve kasıtlı ola-
rak seçti. Avrupa Birliği’nin 
bağımsızlığı kuvvetlendiril-
meli” dedi.

Rus iş adamı 
Chelsea’yi satıp
parayı Ukrayna’ya 
bağışladı

Rusya ve Ukrayna arasındaki müzakerede ikinci raunt

Putin’in nükleer 
alarmına
karşı ABD’den 
hassas fren

Uydu görüntüsü 
çağrısı

‘Rusya ile 
savaşta değiliz’

Rusya ile Ukray-
na arasında Pazar-
tesi günü başlayan 
müzakerelerin ikinci 
turu dün Belarus’un 
Polonya sınırındaki 
Belovejskaya Puşa 
Ormanı’nda bulunan 
sarayda yapıldı.
Rusya heyetine baş-
kanlık eden Vladimir 
Medinskiy, müzake-
relerin ikinci turunda 
ateşkesin gündeme 
geldiğini söyledi.
TASS haber ajansı Rus 
ordusunun Ukrayna 
müzakere heyetinin 
bölgeye varması için 
güvenlik koridoru 
sağlandığını duyur-
muştu.

GÖRÜŞMELERİ  
SÜRDÜRME KARARI
Yapılan açıklamada, 
“Rusya heyeti olarak 
ilk toplantıda Rusya 
Federasyonu’nun bir 
dizi önerilerini sun-
duk. Görüşmelerimizi 
sürdürme kararı aldık. 
Ukrayna delegasyonu 
Belovejskaya Puşa’da 
görüşme kararını 
onayladılar. Belarus 
topraklarındaki gü-
venliği Belarus özel 
kuvvetleri sağladı. Ay-
rıca ordumuz (Ukray-
na’daki Rus ordusu) 
Ukrayna çevresinde 
güvenli hareket etme-
leri için güvenlik kori-
doru sağlıyor” dedi.

Aleksei Erkhov parlamenterlerle 
yaptığı görüşmede “Türk basının-
dan yakındı”. Rusya ile Ukrayna 
arasındaki duruma ilişkin Türk tele-
vizyon ve gazetelerinde yanlı yayın-
ların yapıldığını ima eden Erkhov, 
yetkililere, “Türkiye, Rusya ve Uk-
rayna arasındaki durumda tarafsız-
dır. Ancak yayınlar, Ukrayna yanlısı” 

dedi. Erkhov’un “TRT’nin yayınlarını 
da örnek gösterdiği” kaydedildi. 
Erkhov’un, “TRT’nin bir devlet kanalı 
olması nedeniyle Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’dan ve ikti-
dardan ‘bağımsız yayın yapamaya-
cağı’ imasında bulunduğu” da ileri 
sürüldü. 

TURİZM VE TURİST İMASI
Parlamenterlerle yapılan görüş-
mede ayrıca Büyükelçi Erkhov’un, 
Rusya’nın Avrupa’daki büyükelçilik-
lerinde “güvenlik sorunu yaşandığı-
nı” da aktardığı kaydedildi.
Avrupa’daki pek çok ülkedeki bü-
yükelçilerin ailelerini “Rusya’ya 
gönderdiği” bilgisini paylaşan 
Erkhov’un, Türk yetkililere, “Türki-
ye’de de böyle bir kaygı yaşanma-
ması için gerekli adımların atılması 
ricasında bulunduğu” belirtiliyor. 
Erkhov’un ayrıca Türk ekonomisi-
ne ilişkin “turizm” konusuna vurgu 
yaptığı ifade ediliyor. Rus Büyükel-
çi’nin, Türkiye’nin turizmdeki ana 
pazarlarını Rusya’nın oluşturduğu-
nu ve Türkiye’nin “her yıl milyon-
larca Rus turisti ülkesinde ağırla-
dığını” söylediği ancak Ukrayna ile 
yaşanan durumdan ötürü “bu yılki 
rezervasyonların eskisi gibi olama-
yacağı” uyarısında bulunduğu kay-
dedildi.

BUGÜN NE OLDU

Müzakerenin ikinci oturumuna ilişkin konuşan Rusya Dı-
şişleri Bakanı Sergey Lavrov, Ukrayna heyetinin ikinci otu-
rumu da bir gün ertelemesine dikkat çekti. Lavrov, “Uk-
raynalı temsilciler ilk görüşmede olduğu gibi ikinci turu da 
erteledi. Sanırım ABD’liler buna izin vermiyor. Bu nedenle 
Ukrayna’nın bağımsız olduğuna kimsenin inandığı yok” 
ifadelerini kullandı. Çarşamba günü yapılacak görüşmeyi 
Ukrayna perşembe gününe ertelemişti.

Lavrov: Sanırım Ukrayna’ya ABD izin vermiyor

40 bin kişi savaşa karşı yürüdü

Rusya Büyükelçisi Erkhov, savaşla ilgili Türkiye’de 
yapılan yayınlara tepki gösterdi. Erkhov’un özellikle 
TRT’nin üzerinde durduğu belirtildi.



Vatandaşın parası  
işte böyle saçılıyor!

‘Bayburt sahipsiz memleket abi’

AKP’li Kayseri Büyükşehir Belediyesi Kocasinan ilçesinde bir arsayı semt 
pazarı yapmak için asfaltla kapladı. Arsa sahibi belediye hakkında açtığı davayı 
kazanınca, belediye 3 bin 500 metre alana döktüğü asfaltı sökmek zorunda kaldı

CHP Genel Başkan Yardımcısı Veli Ağbaba başkanlığındaki CHP Esnaf Masası’nın 
ziyaret ettiği Bayburt’ta bir esnaf, yerel yönetimden şikayet ederek “Bayburt 
sahipsiz memleket abi, Bayburt’un sahibi yok. Kayyum atasalar daha iyi” dedi

İBB Sözcüsü Murat Ongun, 
akaryakıt zamları hakkında 
sosyal medya üzerinden 
paylaşım yaptı. Ongun, 
“İETT, milyonlarca İstan-
bulluyu taşımak için günde 
600 bin litre mazot tüketi-
yor. 1 Ocak 2022’den bugü-
ne dek mazotun litresinde 
6,89 TL fiyat artışı oldu. Art 
arda gelen akaryakıt zam-
larına rağmen belediyelere 
KDV ve ÖTV indirimi aylar-
dır sağlanmıyor” dedi. 

Kartal Belediyesi ile Kartal 
Motosikletli Kuryeler Der-
neği, Kartal’da yaşayan ve 
zor şartlar altında çalışan 
motokuryelere  “Sadece 
Paket Taşımıyoruz, Can da 
Taşıyoruz” sloganıyla eği-
tim çalışması gerçekleştir-
di. Kartal Belediye Başkanı 
Gökhan Yüksel, kuryelerin 
zorlu çalışma şartlarına dik-
kat çekerek; “Toplum olarak, 
kuryelerin çalışma şartlarını 
bilmeli ve buna hassasiyet 
göstermeliyiz” dedi.

Kumluca Belediyesi, Kum-
luca Toptancı Hali’nden 
Ukrayna’ya meyve-sebze 
ihracatı yapan ancak sa-
vaş nedeniyle ülkelerine 
dönemeyen Ukraynalı TIR 
şoförlerini misafir ediyor. 
Her gün Kumluca Beledi-
yesi Aşevi’nde hazırlanan 
sıcak yemekler belediye 
çalışanları tarafından Uk-
raynalı TIR şoförlerine 
ikram ediliyor.

Ongun’dan 
akaryakıt 
zamlarına tepki

Kartal 
Belediyesi’nden 
motokuryelere 
eğitim

Kumluca Belediyesi 
Ukraynalı şoförlere 
sahip çıktı

AKP’li Kayseri Büyükşehir Belediye-
si’nde yaşanan skandal, vatandaşın 
zorlanarak ödediği vergilerin nasıl 
saçıldığını gözler önüne serdi. Bele-
diye, yaklaşık bir yıl önce Kocasinan 
ilçesine bağlı Sahabiye bölgesinde 
bir arsayı semt pazarına çevirerek 
üzerine asfalt döktü. Yaklaşık 3 bin 
500 metre karelik alanın başkasına 
ait olmasını önemsemeyen bele-
diye, hak sahibi, mahkemeye gidip 
davayı kazanınca asfaltı sökmek 
zorunda kaldı.

‘BU KADAR ÖNGÖRÜSÜZ  
FAALİYET OLAMAZ’
Belediyenin öngörüsüzlüğü yüzün-
den büyük bir israfın yapıldığını 
söyleyerek duruma tepki gösteren 
Saadet Partisi Kocasinan İlçe Başka-
nı Mükremin Çuhadar, “Yapımının 
üzerinden bir yıl geçmedi. Sahabiye 

Mahallesi Pazaryeri için yapılan 3 
bin 500 metre karelik asfalt kaldırı-
lıyor. Bu kadar öngörüsüz faaliyet 
olmaz.
Hukuki olarak sorunlu olan araziye 
gece kondu gibi yapılan Sahabiye 
pazaryeri Kocasinan Belediyesi ta-
rafından kaldırılıyor. Bu alanda be-
lediyenin öngörüsüzlüğü yüzünden 
büyük bir israf yapılmıştır. Öncesin-

de metruk binalar olan yere, met-
ruk binaların yıkılması akabinde pa-
zaryeri yapılmıştı. Pazaryeri olarak 
düzenledikleri yere önce çalışma 
yaptılar şimdi o asfaltı söküyorlar. 
Bu nasıl bir israftır?  Millete hizmet 
için ayrılan bütçe  öngörüsüz faali-
yetlerde çarçur ediliyor. Buna razı 
olamayız” dedi.

Veli Ağbaba başkanlığındaki CHP Esnaf Masası, Bay-
burt’ta esnafın ve yurttaşların sorunlarını dinledi. 
Ağbaba’nın ziyaret ettiği bir bakkal, MHP’nin yönetim-
de olduğu Bayburt Belediyesi’nin vatandaşa hizmet 
vermediğini ileri sürdü. “Bayburt sahipsiz memleket 
abi, Bayburt’un sahibi yok. Bu belediyecilik yakışmı-
yor Bayburt’a. Kayyum atasalar daha iyi. Bu duruma 
getirdiler bizi. Bu yerel yöneticilerin suçu” diyen esnaf 
sözlerine, “Bana Bayburt Belediyesi diyor ki ‘Kürşat, 
senin Bayburt’ta işin yok. Git İstanbul’a’. Bunları de-
meye çalışıyorlar. Ben işte bunu sevmiyorum. İnsan-
ları bu kadar Bayburt’tan bıktırmak… Ciddi seviyorum, 
Bayburt’u çok seviyorum ama bir o kadar da nefret 
ediyorum. Yaşam kalitemiz düşük” diye konuştu.

BUGÜN NE OLDU

Çeşme Altınkum’da tahrı̇bat sürüyor
Çeşme’nin dünyaca ünlü plajı, 
“beach club” uğruna feda ediliyor. 
Daha önce oluşması yıllar süren 
kum tepelerinin traşlandığı ve 
birinci derece SİT alanı olan bölgede 
kayalıklara demir iskele kuruldu.
Çevreciler ile bölge sakinlerinin şika-
yeti üzerine Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanlığı ilçe müdürlüğü 
ekipleri, birinci derece SİT alanı olan 
deniz kıyısına gelerek inceleme yap-
tı, tutanak tuttu. 

‘6 METREKARE ALKOLSÜZ BÜFE  
İZİNLERİ VAR’
Çeşme Çevre Platformu’nun kuru-
cularından Ahmet Güler,  “Resmi 
makamların memurları ‘Bunların 
sadece 6 metrekare alkolsüz meşru-
bat büfesi açma hakkı var’ diyorlar. 
Öyle 6 metrekare inşaat yok. 600 
metrekare taban inşaatı ve 5-6 bin 
metrekare de kumsal ve deniz tahri-
batı var. Ne yazık ki bunları durdu-
ramıyoruz” dedi. 
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Sağlık değil ekonomik
kaygılar önemli

Çocuk yaşta cinsel ayrımcılık 

Denizli’de 8 Mart Kadınlar
Günü için özel etkinlikler 

Türk Tabipleri Birliği (TTB), Sağlık Bakanlığı’nın koronavirüs pandemisine 
yönelik önlemlerin gevşetilmesine yönelik kararına tepki gösterdi

TTB Merkez Konseyi Başkanı Şebnem Korur 
Fincancı, “Sağlık Bakanlığı’nın aldığı kararlar 
ile yaşam hakkını ihlal ettiğini bir kere daha 
vurguluyor, Bilim Kurulu’nda yer alan üyeleri 
de mesleki ve kamusal sorumluluklarını 
yerine getirmeye çağırıyoruz” dedi.

HALK SAĞLIĞI MI, EKONOMİK 
KAYGILAR MI? 
Sağlık Bakanı Fahrettin Koca, dün yaptığı 

açıklamada koronavirüs salgınına yönelik 
tedbirle ilgili Bilim Kurulu’nda alınan son 
kararları açıklamıştı. Koca, açık havada 
maske takma zorunluluğuna ve HES Kodu 
uygulamasına son verildiğini duyurmuştu. 
TTB, adına açıklama yapan Fincancı sözlerini 
şöyle sürdürdü, “Bilimsel dayanaktan 
yoksun, salgının ülkemizde verili gerçekliği ile 
bağdaşmayan düzenlemeler, algı yönetimini 
merkeze alan tutumunun yeni bir adımıdır. 
Bu adım, siyasi iradenin salgının başından 
bu yana halk sağlığını göz ardı eden, fakat 
ekonomik kaygıları önceleyen politikaların 
devamıdır. Sağlık Bakanlığı’nın aldığı kararlar 
ile yaşam hakkını ihlal ettiğini bir kere daha 
vurguluyor, Bilim Kurulu’nda yer alan üyeleri 
de mesleki ve kamusal sorumluluklarını 
yerine getirmeye çağırıyoruz.” (ANKA) 

CHP Ankara Milletvekili Gamze 
Taşcıer, Ankara Mamak İlçe Milli 
Eğitim Müdürlüğü ve Mamak 
Belediyesi tarafından Ilgaz Dağı 
Kayak Tesisleri’ne düzenlenecek 
okul gezisine kız ve erkek 
öğrencilerin ayrı ayrı götürülmesi 
kararını TBMM gündemine getirdi. 
Milli Eğitim Bakanı Mahmut 
Özer’in yanıtlaması istemiyle soru 
önergesi veren Taşcıer, “Kız ve 
erkek çocukların birbirlerinden 

ayrı tutulmaya çalışılması, daha 
çocuk yaştan cinsiyetler arasındaki 
eşitsizliğin bilinçaltına işlenmesi 
girişiminden başka bir şey değil. 
Öğrenci gezisinde ortaya çıkan bu 
ayrımcı uygulamayı reddediyoruz” 
dedi. Ayrıca Taşcıer, Bakan Özer’e, 
“Milli Eğitim Bakanlığı’nın bundan 
sonra okullarda düzenlenecek 
tüm öğrenci gezilerinde kız-erkek 
ayrımı yapma planı bulunmakta 
mıdır” diye sordu. 

Denizli Merkezefendi Belediyesi 
ile Denizli Kadın Platformu iş 
birliğinde 8 Mart Dünya Emekçi 
Kadınlar Günü’ne dikkat çekmek 
ve farkındalık yaratmak amacıyla 
bir dizi etkinlik düzenlenecek. 
Tiyatrodan söyleşiye, atölyeden 
konsere kadar pek çok etkinliğin 
yer alacağı Kadınlar Günü’nün ilk 
etkinliği Ümmiye Koçak’ın yazıp 
yönettiği “Ana Gökyüzü Delinmiş” 

isimli Arslanköy Kadınlar Tiyatro 
gösterimi olacak. Merkezefendi 
Belediye Başkanı Şeniz Doğan, “8 
Mart kadın direnişinin ve haklarının 
en önemli günlerinden biridir. 
Merkezefendi Belediyesi olarak 
kadınların hak, özgürlük, eşitlik 
gibi temel insani değerlere yönelik 
taleplerini dinliyor, onlarla omuz 
omuza hareket ediyoruz” diye 
konuştu. (ANKA) 

Araştırma şirketi Areda 
Survey Türkiye’deki 
insanların sağlıklı bir 
yaşam için nelere dikkat 
ettiklerini inceledi. 
Anket sonuçlarına göre 
araştırmaya katılanların 
yüzde 34,2’sinin sağlıklı 
beslenmeye dikkat ettiği, 
yüzde 29,3’ünün sağlıklı 
yaşam için hiçbir şey 
yapmadığı, yüzde 4,8’inin 
ise düzenli olarak fitnes, 
yüzme, boks, güreş, futbol 
veya voleybol gibi sportif 
etkinlikler yaptığı belirlendi. 

Columbia Üniversitesi’nin 
psikiyatri bölümü başkanı 
Jeffrey A. Lieberman, 
Afrikalı model Nyakim 
Gatwech’in bir fotoğrafı 
için “hilkat garibesi” 
ifadesini kullandı. 
Lieberman’ın sözlerinin 
büyük tepki çekmesi 
sonrası üniversite 
yönetimi tarafından 
görevinden uzaklaştırıldı. 
Özür dilemesine 
rağmen Lieberman, 
New York Presbiteryen 
Hastanesi’ndeki baş 
psikiyatrist görevinden 
de alındı. Ünlü model 
Gatwech ise ten renginden 
dolayı “Karanlığın Kraliçesi” 
lakabıyla tanınıyor. 

Dünya Sağlık Örgütü 
verilerine göre haftada 
4 gün, günde ise en 
az yarım saat yapılan 
egzersizler kalp sağlığı için 
faydalı ancak bunun belli 
şartları da var. Bilinçisiz 
ve aşırı egzersizin yanı 
sıra spor yapmadan 
önce ısınmamamak 
kalbi yoruyor ve kalp 
krizi riskini artırıyor. 
Ani efor harcamak, 
kalbe yük bindirmek, 
kalp duvarlarının 
kalınlaşmasına yol açarak 
kalbi besleyen damarların 
sıkışmasına neden 
olabiliyor.

Türkiye’nin sadece 
yüzde 4,8’i düzenli 
olarak spor yapıyor

Cinsiyetçi 
paylaşım yapan 
profesör kovuldu

Egzersiz öncesi 
ısınmamak kalp 
krizi riskini artırıyor

Sağlık Bakanlığı aldığı kararla yaşam hakkını ihlal etti 

Haremlik selamlık uygulanan okul gezisi TBMM gündeminde 
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“Kamu yararına hare-
ket edilecekse, zeytin 

ağacı yerinde durur. 
Kamu yararı, zeytinin 

altındaki kömürü çıkarmak 
değil zeytine sahip çıkmaktır. Bir biber 
tohumu alıyorsunuz , bir tohumla yüz-
lerce tohum kazanıyorsunuz. Toprağın 
altındaki maden ise çıktıkça sonu olan 
bir şey. Zeytin, doğanın tüm cömert-
liğiyle bize en büyük değerlerden biri 
olan zeytini, zeytinyağını, sabun veren 
bir ağaç. Ayvalıklı bir babanın çocu-
ğuyum, annem İzmir Ilıcalı. Zeytin 
bizim hayatımızdır. Kanımıza işle-
miştir. Aklımızın ucuna gelmez bir 
dalını kesmek. Ne kesilmesine, ne 
yerinin değiştirilmesine izin vereme-
yiz. Değeri parayla ölçülemez. Linyit al-
tın, ya da başka bir maden, arkadaş sen 
zaten altına sahipsin ve bu altın yeni 
altınlar veriyor. Altından daha değerli 
zeytinini koru.”

“Zeytin insanlık var olduğundan beri insa-
nın yanında, barışı, adaleti, asaleti temsil 
eder. Kurusa bile yaşamaya devam eden 
mucizevi bir ağaç. Atalarımız bize miras bı-
raktı. Biz çocuklarımıza miras bırakamıyoruz. Utanç verici. 
Vicdan ve merhamet gerekir kamu yararına olması için. 
Kainat nizamı döngü üzerine kurulu. Ne yazık ki insan hır-
sına yenik düşerek dünyayı felaketin eşiğine getirdi. İklim 
değişikliği ortada. Vahşi kapitalizm canlıların hayatını yok 
etmeyi kendine hak görüyor. Lütfen! Zeytin ağacının insana 

“barış” diyerek uzattığı dalı kesmeyelim. ”

“Dikkat ederim ki işlikler açılacak diye yüzler-
ce yıllık zeytin ağaçları kesilmiş. O ağaçlar ki, 
yüzlerce sene meyve verip, bin sene yaşar-

lar... Kadri bilinmedi, çoğu telef oldu gitti. Zey-
tinyağımızı ellerden alır olduk. Hatta Çevre Nazırı 

olan bir vekiliniz şunları bile söyledi: ‘Nedir bu zeytin 
ağacı? Ampul bağlasan yakmaz, ütü bağlasan çalışmaz.’ 
Sanki tabiat ana, zeytin ağaçlarını ülkemizin elektrik ihti-
yacını karşılamak için bağrında büyüttü.

Levent Üzümcü Mustafa Uzunyılmaz

Ahmet Fuat Onan
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Maden Yönetmeliğinde Değişiklik 
Yapılmasına Dair Yönetmelikle 
elektrik üretimi için yürütülen 
madencilik faaliyetlerinin tapuda 
zeytinlik olarak kayıtlı alanlara 
denk gelmesi durumunda zeytin 
ağaçlarının taşınmasının önü açıldı. 
Yapılan değişikliğin birkaç boyutu 
var.
Öncelikle değişiklik “Zeytinciliğin 
Islahı ve Yabanilerinin 
Aşılattırılması Hakkındaki 
Kanununa” aykırı. Yasaya aykırı 
yönetmelik olamayacağı için iptal 
edilmesi gerekir. Ancak bu sürecin 
işleyebilmesi için dava açılmak 
zorundadır. Bu süreç birkaç yıl 
devam ettiği ve yönetmelik bu 
süre içinde yürürlükte olduğu için 
altında kömür olan zeytinliklerde 
madencilik faaliyetine izin 
verilebilir. Yönetmelik acilen 
iptal edilmediği takdirde bazı 
zeytinliklerin kaybedilmesi olasılığı 
oldukça yüksek.
Ağaçlar zorunluluk olduğunda 
taşınabilir, hatta zeytin ağaçları 
taşınması en kolay ağaçlardandır. 
Ancak ağaç taşıma işi bilimsel bir 
çalışmadır ve ağaçların yaşına ve 
yetiştikleri toprak özelliklerine 
göre birkaç yıl süren hazırlık 
çalışması ile ağaçlar taşımaya 
hazır hale getirildikten sonra, 
uygun arazilere taşınması 
gerekir. Yüzlerce ağaç, ön hazırlık 
yapmadan ve madene tahsis edilen 
arazi büyüklüğü kadar hatta bazen 
daha geniş alanlar belirlenmeden 
taşındığında kuruyabilecektir. Ek 
olarak taşınan ağaçlar yaşasa dahi 
birkaç yıl verimlerinde azalma 
olabilir. Ülkemizde otuz yılda 
zeytin ağacı sayısında artış olsa da 
üretim sürekli azalmakta. Örneğin 
2000’li yıllarda ağaç başına 18 
kg’ı bulan zeytin üretimi son dört 
yılda 10 kg’ın altına indi. Bu durum 
da sofralık zeytin ile zeytinyağı 
fiyatlarına yansıdı. 
Zeytinliklerle ilgili tartışmada 
gözden kaçan bir nokta da elektrik 
üretimi amaçlı yani termik 
santrallere kömür sağlamak için 
madencilik faaliyetleri nedeniyle 
ağaçların taşınacak olması. 
Ülkemiz iklim değişikliğiyle 
mücadele için koyduğu 2053 
yılında net sıfır emisyon hedefi 
için yol haritası oluşturulması, 
2030-35 yıllarına kadar en azından 
kömürle çalışan termik santrallerin 
kapatılması ve buralarda çalışan 
insanlara iş bulunması gerekirken 
kömürden elektrik üretmekten 
vazgeçilmeyeceği bu değişiklikten 
anlaşılmaktadır. Kısaca hem 
sera gazı azaltmak için konulan 
hedeflere uyulmuyor hem de 
iklim değişikliğine bağlı olarak 
yaşanabilecek gıda krizinin önüne 
geçmek için tarım alanlarının 
korunması gerçeği göz ardı ediliyor. 

“BAŞARILI REHABİLİTASYON PROJESİ YOK”
Türkiye Ormancılar Derneği (TOD) Başkanı Hüsrev Özkara, 

“Yönetmelik değişikliğinin şartı var. Madencilik faaliyeti yürüte-
cek kişiye, faaliyetlerin bitiminde sahayı rehabilite 
ederek eski hale getirmeyi taahhüt etmesini şart 
koşuyor. Bugüne kadar orman alanlarında binler-
ce maden işletildi ve hiçbirinde, bırakın başarıya 
ulaşmış bir rehabilitasyon projesini, uygulamaya 
geçilmiş proje yok. Açık maden işletmesinden ar-
takalmış kayalıklarda ağaç yetişir mi?” dedi.

Maden Yönetmeliğinde Değişiklik 
Yapılmasına Dair Yönetmelik 1 
Mart 2022 tarihinde Resmi Gaze-
tede yayımlanmıştır. Bu değişiklik 
sadece ilgili yönetmeliğe bir fıkra 
eklemek için gerçekleştirilmiştir. 
Eklenen fıkrada ülkenin elektrik 
ihtiyacını karşılamak için yürütü-
len madencilik faaliyetlerinin ta-
puda zeytinlik alana denk gelmesi 
ve faaliyetlerin başka alanda yü-
rütülmesinin mümkün olmaması 
koşulları varsa zeytinliklerde ma-
dencilik yapılabilmesinin yolunu 
açmıştır. 

Zeytinciliğin Islahı ve Yabanileri-
nin Aşılattırılması Hakkındaki Ka-

nunun 20 . maddesine tamamen 
aykırı olarak çıkarılan madencilik 
yönetmeliği iptal edilmelidir. Zira 
normlar hiye-
rarşisine göre 
kanuna aykırı 
yönetmelik çı-
karılamaz. Söz 
konusu Kanu-
nun 20. Mad-
desi net ifa-
delerle ortaya 
koymuştur ki;  
“Zeytinlik sa-
haları içinde ve 
bu sahalara en az 3 kilometre me-
safede zeytinyağı fabrikası hariç 

zeytinliklerin vegatatif ve generatif 
gelişmesine mani olacak kimyevî 
atık bırakan, toz ve duman çıka-
ran tesis yapılamaz ve işletilemez. 
Zeytincilik sahaları daraltılamaz.” 
Ayrıca zeytincilikle ilgili “3573 Sayılı 
Zeytinciliğin Islahı ve Yabanilerinin 
Aşılattırılması Hakkındaki Kanun” 
ve ilgili yönetmeliğinde “Devletin 
zeytin dikim ve yetiştirilmesinin 
teşviki ve verimin arttırılması, sa-
halarının genişletilmesini” amaç-
ladığı belirtilmektedir. Maden 
Yönetmeliğinde yapılan değişiklik 
ile bu amaca ulaşmaktan ziyade 
mevcut sahaların tahribi ve saha-
ların azalması riski hasıl olmuştur.

Prof. Dr. Doğanay 
TOLUNAY

“AĞAÇ TAŞIMA 
İŞİ BİLİMSEL BİR 
ÇALIŞMADIR”

‘Kanuna aykırı yönetmelik 
çıkarılamaz, iptal edilmeli’

Zeytinlikler Zeytinlikler 
kaybedilmeden kaybedilmeden 
önlem alınmalıönlem alınmalı

Nimet Velioğlu
Öğretim Üyesi - Hukukçu 
Orman Mühendisi

İkinci 
Yüzyıl’a

Konuştular

Termik santrallere kömür 
sağlamak amacıyla zeytinliklerde 
madencilik faaliyetlerinin önünün 
açılmasını sağlayan yönetmelik 
gündemi meşgul etmeye devam 
ediyor. İkinci Yüzyıl olarak 
konunun uzmanlarının görüşlerine 
başvurduk. Yönetmeliğin 
kanuna aykırı olduğu için iptal 
edilmesi gerektiğinde görüş 
birliği bulunurken, rehabilitasyon 
şartının da sanıldığı kadar kolay 
olmadığı uzmanların dikkat çektiği 
bir diğer konu oldu.



‘Çıkıp Fenerbahçe  
gibi oynayacağız!’

‘Her şeyi kazanmak 
istiyoruz!’

Spor Toto Süper Lig’in finaline yak-
laşırken neredeyse şampiyonluğu 
garantileyen Trabzonspor ile Şam-
piyonlar Ligi için canını dişine takan 
F.Bahçe arasında 6 Mart Pazar günü 
oynanacak dev maçın heyecanı fut-
bolseverleri sardı. 
F.Bahçe Teknik Direktörü İsmail 
Kartal, Kadıköy’de oynayacak derbi 
ile ilgili, “Taraftarlarımız kampanya 
yapıyor. ‘Saracoğlu Yanındayız’ diye. 
Eminim herkes maça gelip takımın 
yanında olacak. Çıkıp Fenerbahçe 

gibi oynayacağız. Bu maçı kesin ka-
zanmamız gerekiyor” dedi. 
Türkiye Kupası’nda yarı finale yük-
selen ve çifte kupa hedefleyen 
Karadeniz ekibinin teknik patronu 
Abdullah Avcı ise, ‘’Biz bu sene her 
şeyi kazanmak istiyoruz. F.Bahçe 
de Trabzonspor da hedefi olan ta-
kımlar, daha önce de maç yaptılar, 
bundan sonra da yapacaklar. Kadı-
köy’de umarım seyir zevki güzel iyi 
bir müsabaka olur“ diye görüşlerini 
bildirdi. 

SON DURUM NE?
Son beş maçın beşini de kazanan 
Trabzonspor’da Gervinho, Edgar  
Le ve Vitor Hugo sezonu kapatırken 
son üç lig maçını kazanarak 
Şampiyonlar Ligi’ni kovalayan 
F.Bahçe’de uzun süredir takımdan 
ayrı kalan Mesut Özil’İn durumu 
maç günü belli olacak. Derbi, pazar 
günü Kadıköy Şükrü Saraçoğlu 
Ülker Stadyum’da saat 19’da 
oynanacak.  

’Yöneticiler altımı oydu’

Milli voleybolcu imaj yeniledi

Geçen sezon Beşiktaş’ı tarihi bir 
şampiyonluğa taşıyan, bu sezonun 
başında ise hem ligde hem de 
Şampiyonlar Ligi’nde alınan kötü sonuçlar 
üzerine görevden alınan Sergen Yalçın, 
sessizliğini bozdu. ‘’Sadece Beşiktaş 
taraftarı için imza atmıştım. Lizbon 
deplasmanına gittiğimizde yönetim başka 
teknik direktörle (Pinheiro) görüştü. 
Beşiktaş yönetimi bana çok şey yaptı, 
resmen altımı oydular. Ahmet Başkan 
iyi bir insan, onunla bir sorunum yok 
ama onu yanlış yönlendirenler var’’ diye 
sitemlerini dile getirdi. 

PORTEKİZ BASINI GÖRÜŞMEYİ 
DOĞRULAMIŞTI
Pinheiro görüşmesini doğrulayan 
Portekiz basınına göre Beşiktaş yönetimi 
Portekizli teknik adam ile 1,5 yıllık 

anlaşma sağlamış ve yıllık 900 bin Euro’ya 
el sıkışılmıştı. Ancak Pinheiro’nun Estoril 
ile yaptığı sözleşmedeki 350 bin Euro’luk 
fesih bedelini Beşiktaş’ın ödemek 
istememesi ipleri koparmıştı. 

Yeni yüzyıl doğuyor,  umutlar yeşeriyor
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SAVAŞ ve SPOR

 EA Sports da  
Rusya’yı men etti 
EA Sports, Rusya’nın 
Ukrayna’yı işgal etme-
sinin ardından Rus mil-
li takımı ve Rus futbol 
kulüplerini FIFA oyun-
larından çıkarıldı. 

 Krasnodar’da  
savaş ayrılığı 
Rus ekibi Krasnodar’ın 
Teknik Direktörü Da-
niel Farke ile yardım-
cıları Edmund Riemer, 
Chris Domogalla ve 
Christopher John’un 
kulüple yaptıkları gö-
rüşme sonrası karşılıklı 
anlaşarak ayrıldıklarını 
açıkladı. 

 Everton’dan  
Ruslar’a men
Premier Lig ekiplerin-
den Everton, Rus şir-
ketleri USM, Megafon 
ve Yota ile ticari spon-
sorluk anlaşmalarını 
askıya aldığını ve Uk-
raynalı oyuncusu Vitalii 
Mykolenko ile ailesine 
destek vereceğini du-
yurdu.

 IPC’den geri adım! 
İki gün önce Rus ve 
Belaruslu sporcuların 
olimpiyat bayrağı al-
tında yarışabileceğini 
açıklayan Uluslararası 
Paralimpik Komitesi 
(IPC), kararından döne-
rek bu sporcuların Kış 
Olimpiyatları’na katıla-
mayacağını açıkladı. 

Galatasaray’ın teknik di-
rektörü Domenec Torrent, 
sarı-kırmızılı ekibe imzası-
nın perde arkasını açıkladı. 
Torrent yayıncı kuruluşa 
verdiği demecinde, ‘’İşler 
çok hızlı gelişti. Ben yal-
nızca Pep’in yanında ikinci 
antrenörlük yaptım, onun 
dışında teknik direktör-
düm hep. Birçok takımdan 
bana teklifler geldi Pep ile 
çalıştıktan sonra.  Pep’ten 
önce de 15 yıllık bir antre-
nörlüğüm var, istediğim 
tek şey dünyanın en iyi-
sinden öğrenmekti. Pep 
dışında herhangi birinin 
yanında yardımcı antre-
nörlük düşünmezdim. Biz 
orada birkaç gün içinde 
Galatasaray’ın 8 tane ma-
çını izledik. Zaten takımın 
şanını biliyoruz, maçlarını 
da izleyip fikir edinmek 
istedik. Sonraki gün kabul 
ettim, uçağa binip geldim.”

Torrent: 
Sadece Pep’in 
yardımcısıydım

Türk voleybolunun idol isimlerin-
den Zehra Güneş, yeni imajıyla sos-
yal medyada gündem oldu. A Milli 
Kadın Voleybol Takımı ve Vakıfbank 
Spor Kulübü’nün başarılı sporcusu 
olan dünyanın en iyi orta oyun-
cularından biri olarak gösterilen 
Zehra Güneş bu sefer oyunculuğu 
ile değil yeni saç stiliyle adından 
söz ettirdi. Güneş, bir voleybolcu 
olmasına rağmen Instagram’daki 
1.8 milyonluk takipçi sayısıyla yıldız 
futbolcuları bile kıskandırıyor. 

Dev maça iki gün kala F.Bahçe ve Trabzon teknik adamları açıklamalarda bulundu 
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